
 

 

Øernes Kunstfond, H.C. Andersens Boulevard 2, DK-1553 Købehavn V, Tlf. +45 33 95 42 00, post@slks.dk 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Bestyrelsesmøde i Øernes Kunstfond 
d. 13. maj 2019 
Kl. 10 - 12 
Slots- og Kulturstyrelsen, H. C. Andersens Boulevard 2 
 

 
 

REFERAT 
 

Mødedeltagere 
Bestyrelsen for Øernes Kunstfond: Mette Blum Marcher (formand), Jacob Soelberg og Sara Smed. 
Slots- og Kulturstyrelsen: Kristina Kold og Sabrina Højbjerg (referent). 
 
 
 
Dagsorden 
 
1. Velkomst ved formand Mette Blum Marcher 
 
2. Godkendelse af dagsorden 
                                                                                                             
3. Økonomi  
 
4. Oplæg fra styrelsen (hvordan håndterer vi pressen, gavepolitik, ændringer i projekter og        

reviderede budgetter)                                                                                  
 
5. Gennemgang af kriterier                                                                                     
                                                                                 
 
6. Evt. 
 
 
 
Referat 
 
1. Velkomst ved formand Mette Blum Marcher 

- Formanden bød velkommen. 

 
2. Godkendelse af dagsorden 

- Dagsordenen blev godkendt uden kommentarer. 
 

3. Økonomi 
- Bestyrelsen blev orienteret om den økonomiske ramme for Øernes Kunstfond. 

 
4. Oplæg fra styrelsen (hvordan håndterer vi pressen, gavepolitik og reviderede budgetter) 

- Bestyrelsen orienterede sig i notat om gode råd til at håndtere pressen og notat om gave-
politik i den offentlige forvaltning. Sluttelig blev kravet om reviderede budgetter diskuteret. 
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Bestyrelsen valgte at afvente Den Jyske Kunstfond, så der kommer en fælles beslutning 
på om fondene bør bede om reviderede budgetter. Styrelsen eftersender herefter materi-
ale til bestyrelsen, såfremt der skal laves en ny procedure. Der var generelt enighed om, 
at man fra bestyrelsens side fremadrettet ønsker at modtage de reviderede budgetter. Se-
kretariatet bemærkede, at det er meget ressourcekrævende, og at det denne gang ikke 
var gået godt. Bestyrelsen og sekretariatet blev enige om, at skal man fremadrettet bede 
om reviderede budgetter, skal procedurerne være strammere. 

 
5. Gennemgang af kriterier 

- Bestyrelsen gennemgik kriterierne og besluttede at lave visse justeringer i ansøgningsvej-
ledningen (se vedlagte bilag). Blandt andet blevet ordet lokal medfinansiering rettet til 
egenfinansering. 
 

6. Evt. 
- Bestyrelsen ønsker at afholde mindst et årlig fællesmøde med Den Jyske Kunstfond. Det 

blev foreslået at dette fællesmøde afholdes ude i landet, hvor man besøger projekter der 
er blevet støttet af De Regionale Kunstfonde. 

- Bestyrelsen diskuterede resultatet af forundersøgelsen lavet af Seismonaut. Bestyrelsen 
ønsker at lave en ny undersøgelse som rammer bredere end den første undersøgelse. 

 
 
 
Sabrina Højbjerg 
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